
 

  
  

Liberecký kraj  

resort školství a sportu  

  

Zápis č. 3  
ze zasedání Komise Rady Libereckého kraje Budoucnost pro LK   

konané dne 25. 4. 2025 od 15:00 hod. na Krajském úřadě 

Libereckého kraje  

Přítomní členové:  

Markéta Červinková (předsedkyně), Matyáš Moc, Anežka Hrochová, Šimon Knap, František 

Skrbek, Berenika Suchánková, Filip Šťastný, Matěj Krejčí, Karel Fichtner, Bohdan Mykulin 

 

Online: Šimon Jaromír Římánek, Karolína Machová 

Omluveni: Zuzana Harazinová, Tina Honsejková (místopředsedkyně), David Schmidt, David 

Zlesák, Anna Kadlecová 

 

 
Hosté:  

Lucie Petráňová, Veronika Bečková – zástupkyně ARR, Lipo.ink 

Adam Soltan – zástupce ARR, SALK 

 

Program:  

1) Zahájení, přivítání 

2) Návrh programu a jeho schválení 

3) Představení činnosti Agentury pro regionální rozvoj (ARR) a Libereckého 

podnikatelského inkubátoru (Lipo.ink) 

4) Téma: kvalita veřejných prostranství, brownfieldy, kvalita dopravních staveb (nádraží, 

vjezdy do měst, prostor pro mladé lidi), okolí památek – participativní technika World 

Cafe 

5) Různé 

 

  

Bod č. 1 - Zahájení zasedání 

Zasedání komise zahájila Markéta Červinková, předsedkyně komise. Přivítala všechny přítomné 

členy a členky komise, hosty, a konstatovala, že komise je usnášeníschopná (12 osob, z toho 10 

přítomných a 2 online). Pět členů komise se omluvilo. Celkem se jednání zúčastnilo 12 osob, 10 

přítomných a 2 online.   
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Bod č. 2 – Návrh programu a jeho schválení 

Předsedající otevřela diskusi k návrhu programu, který obdrželi členové v pozvánce. K programu 

neměl nikdo žádné připomínky, program byl schválen všemi přítomnými členy i členy připojenými 

online.  

  

Usnesení č. 02/25/BPL/05  

Komise Rady Libereckého kraje Bezpečnost pro LK souhlasí s návrhem programu 3. zasedání 

v roce 2025.  

HLASOVÁNÍ Č.:  1 PRO: 12 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 NEHLASOVAL: 0 VÝSLEDEK: byl přijat 

prezenční 10 - - -  

on-line 2 - - -  

 

Bod č. 3 – Představení činnosti Agentury pro regionální rozvoj (ARR) a Libereckého 

podnikatelského inkubátoru (Lipo.ink) 

Předsedkyně komise na úvod představila Lucii Petráňovou a Veroniku Bečkovou z Lipo.ink, 

poděkovala jejich prostřednictvím Lipo.ink za poskytování prostor pro jednání komise.  

 

Přizvané hostky seznámily členy komise s činností ARR a Lipo.ink. Pozvaly komisi v rámci 

budoucích zasedání na prohlídku prostor Libereckého podnikatelského inkubátoru. Na přesném 

termínu prohlídky se předsedkyně s Lucií Petráňovou a tajemnicí sladí a pozvánka bude součástí 

pozvánky daného termínu jednání. 

 

Bod č. 4 – Téma: kvalita veřejných prostranství, brownfieldy, kvalita dopravních 

staveb (nádraží, vjezdy do měst, prostor pro mladé lidi), okolí památek – kulaté stoly 

participativní metodou World Cafe 

Předsedající společně s tajemnicí připravila čtyři stanoviště se čtyřmi otázkami. Členky a členové 

komise se po 7 minutách střídali v menších skupinách u každého stanoviště a připojovali svoje 

odpovědi, a to včetně Šimona Jaromíra Římánka a Karolíny Machové připojených online. 

 

Úkolem komise bylo diskutovat a odpovědět v menších skupinách na tyto 4 otázky: 

1. Kde rád/a trávíš čas? 
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2. Vstupy/vjezdy do měst: co vás potěší při vstupu do města/obce 

autobusem/vlakem/pěšky/autem/na kole? 
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3. Jaký typ zázemí vám ve vašem okolí chybí? 
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4. Co vás ve veřejném prostoru vyloženě obtěžuje? 
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Poté, co členky členové komise postupně odpověděli na položené otázky, proběhlo shrnutí 

zaznamenaných podnětů a na závěr každý krátce vypíchl téma, které považuje za nejdůležitější. 

Zde je výčet témat, která přítomní vyzdvihli: 

 

• Sjednocená architektura 

• Péče o soukromé i veřejné prostory – motivace kvalitními veřejnými prostranstvími i 

soukromníkům (+ dotačně, nikoliv restriktivně) 

• Reklamní a vizuální smog – odstranění pomůže sjednocení architektury bez větších 

investic 

• Čistota (autobusová, vlakový nádraží, místa přestupů, čistota jako vizitka obecně) 

• Městská zeleň 

• Setkávání uvnitř – nedostatek zdarma přístupných prostor  

• Kulturní zázemí – chybějící v menších obcích 

• Omezení silniční dopravy (brání rozvoji měst, komplikuje život chodcům a cyklistům, 

ničí životní prostředí): cyklostezky, obchvaty, dostatečně kapacitní spoje veřejné dopravy 

• Prostory pro závodění (např. brownfield letiště v Ralsku a nové řešení solární elektrárnou 

v Ralsku je negativním příkladem návrh → návrh na vytvoření plochy pro driftování – na 

silnicích je to nelegální, prostory pro tento typ zábavy nejsou dostupné) 

• Udržitelnost (snižování spotřeby obecně) 

 

 

Bod č. 5 – Různé 

Předsedající oznámila změnu termínu dalšího zasedání. 4. zasedání komise bude 30. května 2025. 

Hlavním tématem dalšího zasedání by měla být sociální politika kraje a hostkou radní pro sociální 

věci Bc. Anna Provazníková. 

 

 

V Liberci 25. dubna 2025  

  

  

  

  

  

………………………………………  

Markéta Červinková 

předsedkyně Komise Rady Libereckého kraje Budoucnost pro LK  

  

  

  

  

………………………………………  

Zapsala: Dagmar Kasalová  

tajemnice Komise Rady Libereckého kraje Budoucnost pro LK  

  

  

  


